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PURA: “VANNOMRÅDE BUNNEFJORDEN MED 
ÅRUNGEN - OG GJERSJØVASSDRAGET” 
 
  Møtegruppe: Temagruppe Landbruk 

 
Til stede: Erik Wetlesen, Ås landbrukslag – EW 

Øyvind Akselsen, Norsk Landbruksrådgiving - ØA 
Maia Solberg Økland, Statsforvalteren – MSØ 
Tor-Egil Holm, Nordre Follo kommune - TEH 
Tore Krogstad, NMBU – TK 
Odd Henning Unhjem, Follo landbrukskontor – OHU 
Anita Borge, vannområdeleder PURA – AB 
Arne Ivar Sletnes, Follo landbrukskontor – AIS 
 

Forfall:  
 

Harald Grøv, Kråkstad og Ski bondelag - HG   
 

Møteleder:  
Møtested:                 

AIS 
Follo landbrukskontor 

Møtetid: Torsdag 5. desember 2024 kl. 12.00 – 15.00 

Neste møte: 
 

Tid og sted avtales senere. 

Referent: AIS 

 

Sak 
nr. 

Tema Vedtak / oppfølging Ansvar-
lig 
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Referat fra møte 
05.03.2024 

 

Godkjent uten endringer. 
Referatet legges ut på https://pura.no/ 

 

AB 

 

2 
 

Orienteringer 
 
 

 

Erosjonssikring langs Storgrava  
AB redegjorde for status. Kr. 425.000 er bevilget 
gjennom ordningen Oslofjordsatsing 2024 i regi av 
Akershus fylkeskommune. Møte med bønder avholdt 
05.06.2024, befaring med Akershus fylkeskommune, 
Landbrukskontoret og grunneiere 27.09.2024. De 
nødvendige tillatelser for erosjonssikringstiltak er 
innhentet fra Akershus fylkeskommune, Statsforvalter 
og NVE. Det er satt strenge vilkår til trefelling fra 
Statsforvalter. Wetlesen Anlegg vil stå for 
tiltaksgjennomføringen, oppstart januar 2025. 
 
Modellen AGRITIL-N 
PURA og Landbrukskontoret hadde møte med NIBIO 
 

 

AB 

https://pura.no/


2 

 

  
 

16.10.2024 der modellen ble presentert. NIBIO har 
levert pristilbud på kjøringer av modellen for PURA. 
Det er inngått avtale om kjøring for driftsåret 2023. 
Presentasjonen som NIBIO holdt 16.10. sendes 
gruppen. 
 
Oslofjordsatsingen til Akershus fylkeskommune – 
innspill fra PURA og landbrukskontoret 
Akershus fylkeskommune vurderer i forbindelse med 
Oslofjordsatsingen hvordan de kan bidra til forsterket 
innsats for redusert avrenning i landbrukssektoren. I 
den sammenheng jobber de med å utforme mulige 
strategiske satsinger som kan finansieres av 
Oslofjordfondet. På forespørsel fra næringsavdelingen 
har PURA og Follo landbrukskontor gitt innspill til 
utformingen av disse strategiene. AB distribuerer disse 
innspillene til medlemmene i temagruppa. 
 
Annet nytt 
Utkast til jordvernstrategier for Follo-kommunene har 
vært behandlet i kommunene, med ulike resultater i de 
ulike kommunestyrene. Frogn har vedtatt strategiene. 
Vestby og Ås har ikke vedtatt dem, men besluttet at 
relevante deler skal innarbeides i rulleringen av 
kommuneplan. Nordre Follo har utsatt saken for å se 
om det er mulig å komme fram til noe felles for 
kommunene. Saken skal til behandling i 
kommunestyret i Nesodden 18. desember. 
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Handlingsplan 
landbruk – drøfting 
av aktiviteter 

 

AIS presenterte forslag til oppdatert handlingsplan, og 
inviterte til drøfting av aktivitetene. Temagruppa gav 
sin tilslutning til handlingsplanen og kom med innspill 
blant annet tilfølgende aktiviteter: 
 
Kurs/grupperåd om jordhelse 
Det er viktig å ikke binde seg utelukkende til 
prinsippene knyttet til Karbon Agro i tilnærmingen til å 
få bedre jordhelse. Kursprogrammet må tilpasses 
andre aktiviteter, det er mye som skjer, blant annet 
nitrogenkvelder for jordbruket primo 2025. Det 
anbefales å markedsføre kurset til potensielt 
interesserte. Bondelagene må involveres i 
markedsføring. 
 
Miljørådgiving 2025 
Det bør satses på individuell miljørådgiving også i 
2025. Det ble foreslått å planlegge for rådgiving til 
bønder som driver arealer langs bekker som renner ut i 
Årungen, og som ikke har vært omfattet så langt 
(Norderåsbekken, Smebølbekken, Vollebekken og 
Brønnerudbekken) samt Kaksrudbekken, som renner 
ut i Bunnefjorden. 
 
Nitrogenkvelder 
God agronomi bør ligge til grunn for 
kunnskapsdelingen på disse kveldene. 
 

 

 

AIS 
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Oppdatert handlingsplan sendes ut sammen med 
referatet.  
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Krav til søknader for 
gjennomføring av 
tiltak for redusert 
erosjon  

 

Selv begrensede tiltak langs bekker krever tillatelse fra 
overordnede myndigheter. Dette kan svekke 
engasjementet og initiativet fra grunneiere og brukere 
til å gjennomføre og vedlikeholde sikringstiltak langs 
bekkene. Dette er et problem også utover PURA sitt 
nedslagsfelt. Det bør vurderes å gjøre felles framstøt 
med andre vannområder for å få en dialog med 
nasjonale myndigheter om dette. AIS tar opp dette i 
Morsa sin landbruksgruppe. 
MSØ framhevet betydningen av å vurdere og søke om 
tillatelse for tiltak for en hel bekkestreng, slik som 
PURA har gjort i noen tilfeller. Hun fortalte også at 
NVE/Landbruksdirektoratet/Statsforvalteren/Miljø-
direktoratet/NIBIO jobber med en ny veileder for tiltak i 
og langs bekker. 
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Nytt fra 
Statsforvalteren 

 

Regionale miljøkrav: 

• Utarbeidet normer for avkorting og maler, som 
kommunene kan bruke i forbindelse med 
kontrollarbeid 

• Ca. 75 dispensasjonssøknader totalt i 2024 
  
RMP 

• Ca. 150 flere søknader i 2024 sammenlignet 
med 2023 

  
Annen info 

• Miljødagene 2025 blir 11. og 12. juni, i Moss, 
Råde, Sarpsborg og omegn.  

 

 

MSØ 
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Nytt fra PURA  
 

 

AB orienterte om følgende saker: 
- Dokumentet "Hovedutfordringer i PURA 2024" ble 
ferdigstilt og sendt vannregionmyndigheten i 
november. Er et "fot-i-bakken-dokument" som gir en 
god oversikt over status på miljøtilstand i PURA, 
gjennomføring av tiltak, påvirkninger, 
samfunnsutvikling mv. Se dokumentet her. 
 
- Reguleringsfiske i Østensjøvann: 
Statsforvalteren har produsert skilt som er satt opp 
rundt innsjøen, der det oppfordres til ikke å fiske. 
Skiltet ble vist.  
18.11.2024 ble det arrangert en workshop med NMBU 
om erfaringene fra reguleringsfisket 2021-2024. Det 
var bred deltakelse, både fra forskermiljø, forvaltning, 
Fylkeskommuner, Statsforvalter, miljøorganisasjoner, 
kommuner, grunneiere og ordfører i Nordre Follo 
kommune. Gode råd og anbefalinger om tiltak i 
Årungenvassdraget ble gitt i gruppearbeid. 
Presentasjoner og oppsummering fra gruppearbeidet 
finnes her.  
 
- Felles prosjekt med vannområdene i Østfold: 
Hvordan selge inn budskapet om at økte kommunale 
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https://pura.no/2024/11/19/dokumentet-hovedutfordringer-i-pura-2024/
https://pura.no/2024/11/19/workshop-18-11-2024-innsjorestaurerende-tiltak-i-ostensjovann-2021-2024-hvilke-erfaringer-gjorde-vi/
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avgifter innen vann og avløp er nødvendig for å ivareta 
miljøet? 
 
- Varsel om oppstart av reguleringsplanarbeid i Ås: 
Massemottak i Østensjøveien: AB orienterte om 
PURAs høringsuttalelse. Vannområdet fraråder sterkt 
en etablering av et massemottak i Skibekkens og 
Østensjøvannets nedslagsfelt. 
 
- Fagrådet for vann- og avløpsteknisk samarbeid i 
indre Oslofjord: PURA deltar sammen med de to andre 
vannområdene i indre Oslofjord i utvalg for 
miljøovervåking. Hovedfokus nå er 
vannkvalitetsovervåking av fjorden og en ny modell 
som skal estimere avlastningsbehovet for blant annet 
nitrogen- og fosfortilførsler til Oslofjorden. 
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Eventuelt 
 

 

Akershus fylkeskommune (kulturminnemyndighet) har 
orientert Follo landbrukskontor om at alle søknader om 
tilskudd til drenering skal oversendes til 
Fylkeskommunen for vurdering av om det er 
nødvendig å foreta særskilte undersøkelser av 
forekomst av automatisk fredede kulturminner. Dette er 
noe som vil kunne gjøre søknadsprosessen mer 
omfattende og kostbar, forsinke dreneringsarbeidet og 
muligens redusere dreneringsaktiviteten. Lokale 
landbrukslag kan ta opp denne problemstillingen til 
diskusjon oppover i sin organisasjon. 
Landbrukskontoret har dialog med Fylkeskommunen 
om situasjonen.  

 

AIS 
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Neste møte 
 

Neste møte bør holdes før våronn, vi kommer tilbake til 
tid og sted. 

 

AIS 

 


